

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEDUA  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

---

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : TUAN LIM LIP ENG [ KEPONG ]**

**TARIKH : 28 NOVEMBER 2019 (KHAMIS)**

**SOALAN**

minta **PERDANA MENTERI** menyatakan bila Kerajaan akan menggubal Akta Kebencian Agama dan Kaum, Akta Anti Diskriminasi dan Akta Suruhanjaya Harmoni dan Perdamaian bagi menyekat polemik berkaitan agama dan kaum yang dilihat semakin meruncing di negara ini.

**JAWAPAN : YB SENATOR TUAN WAYTHA MOORTHY A/L Ponnusamy, Menteri di Jabatan Perdana Menteri (Perpaduan Negara dan Kesejahteraan Sosial)**

Yang di-Pertua,

Kerajaan tiada hasrat untuk menggubal suatu akta spesifik iaitu Akta Kebencian Agama dan Kaum dan Akta Anti Diskriminasi sebagaimana yang pernah dicadangkan oleh Majlis Konsultasi Perpaduan Negara (MKPN) pada tahun 2014.

Mesyuarat Jemaah Menteri pada 30 Januari 2019 telah memutuskan agar cadangan draf-draf rang undang-undang (RUU) yang pernah disediakan oleh Majlis Konsultasi Perpaduan Negara (MKPN) disemak semula. Ekoran dari hasil semakan dan penelitian, Kerajaan memutuskan agar beberapa peruntukan yang dicadangkan di bawah Akta Kebencian Agama dan Kaum diperkukuhkan di bawah Kanun Keseksaan dan Akta Hasutan.

Untuk makluman YB Kepong, Kerajaan walau bagaimanapun bersetuju untuk mempertimbangkan cadangan penubuhan Suruhanjaya Keharmonian dan Rekonsiliasi Nasional iaitu suatu suruhanjaya bebas melalui RUU Suruhanjaya Keharmonian dan Rekonsiliasi Nasional (*National Harmony and Reconciliation Commission Bill*) dengan membuat beberapa pindaan terhadap draf sedia ada yang telah disediakan oleh Majlis Konsultasi Perpaduan Negara (MKPN) pada tahun 2014 dengan mengambil kira kewujudan lain-lain model suruhanjaya serta bidang kuasanya seperti yang terdapat di negara luar.

Sebuah Jawatankuasa Teknikal yang dianggotai oleh wakil-wakil Kementerian dan Agensi Kerajaan berkaitan telah ditubuhkan untuk meneliti dan memperhalusi cadangan penubuhan Suruhanjaya Keharmonian dan Rekonsiliasi Nasional sama ada cadangan tersebut mempunyai pertindihan dengan peruntukan undang-undang sedia ada seperti Akta Suruhanjaya Hak Asasi Manusia 1999 atau sebaliknya sebelum mengemukakan sebarang syor kepada Kerajaan untuk pertimbangan berhubung penubuhan Suruhanjaya Keharmonian dan Rekonsiliasi Nasional.

Kerajaan hari ini sememangnya telah mempunyai undang-undang yang mencukupi untuk menjaga keharmonian antara kaum dan agama dan mereka yang sengaja memecahbelahkan perpaduan dan keharmonian negara akan didakwa di bawah undang-undang yang sedang berkuat kuasa. Sebenarnya apa yang diperlukan ialah tindakan tegas dan pantas oleh pihak penguatkuasa undang-undang ke atas kesalahan pelaku di bawah undang-undang yang sedang berkuat kuasa di samping masyarakat juga perlu dididik untuk memahami dan menghormati undang-undang. Kegagalan rakyat untuk menghormati undang-undang akan menggugat keharmonian negara dan mencetuskan suasana tidak aman.

Ketiadaan undang-undang spesifik berhubung dengan keharmonian antara kaum dan agama ketika ini tidaklah bermakna bahawa usaha-usaha memupuk perpaduan dan keharmonian masyarakat terus diabaikan, sebaliknya usaha menyatupadukan kaum di negara ini akan terus dipergiatkan lagi.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KETIGA,  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

---

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : DATO' SRI BUNG MOKTAR BIN RADIN  
[ KINABATANGAN ]**

**TARIKH : 28 NOVEMBER 2019 (ISNIN)**

**SOALAN**

Minta **MENTERI HAL EHWAL EKONOMI** menyatakan apakah perancangan jangka pendek dan jangka panjang Kerajaan dalam membangunkan ekonomi negara dan bagaimanakah ianya mampu meningkatkan pendapatan per kapita.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

1. Prestasi ekonomi negara kekal stabil dipacu oleh permintaan dalam negeri. Walau bagaimanapun, prospek ekonomi negara berhadapan dengan risiko pertumbuhan yang lebih perlahan. Gangguan terhadap rangkaian bekalan global yang berpunca daripada konflik perdagangan yang berpanjangan antara ekonomi utama dunia, ketegangan geopolitik, kelembapan pasaran elektronik serta ketidaktentuan dalam pasaran kewangan dan komoditi global dijangka mempengaruhi momentum pertumbuhan ekonomi Malaysia.

2. Secara keseluruhannya, walaupun pertumbuhan ekonomi negara menunjukkan prestasi yang menggalakkan, namun ianya masih belum digembleng sepenuhnya bagi mencapai potensi yang optimum. Selain itu, terdapat pelbagai isu struktur yang perlu ditangani, antaranya sumber pertumbuhan yang masih bergantung kepada faktor pengeluaran

## NO. SOALAN : 6

tradisional seperti modal serta buruh dan bukannya peningkatan produktiviti.

3. Selain itu, sebahagian besar industri di Malaysia masih bergantung kepada perdagangan komoditi mentah yang tidak mempunyai nilai ditambah yang tinggi serta kurang menghasilkan produk baharu. Industri sedia ada juga terlalu bergantung kepada pekerja asing dan hanya 37% daripada industri dalam sektor pembuatan dan 20% dalam sektor perkhidmatan mengguna pakai teknologi tinggi. Kebergantungan kepada pekerja asing yang tinggi, telah memberi tekanan kepada kadar gaji dan upah pekerja di negara ini.

4. Bagi menangani isu dan cabaran ini, Kerajaan telah merangka strategi yang lebih holistik sepertimana yang telah dibentangkan dalam Wawasan Kemakmuran Bersama 2030 (WKB). Antara strategi jangka panjang yang akan dilaksanakan oleh Kerajaan untuk meningkatkan pendapatan per kapita dan kuasa beli rakyat adalah melalui penstrukturan semula ekonomi. Tumpuan akan diberikan kepada usaha untuk menarik pelaburan yang berkualiti yang akan mewujudkan lebih banyak peluang pekerjaan berkemahiran tinggi. Selain memperkukuhkan sektor pertumbuhan ekonomi sedia ada, usaha akan diberi untuk mempergiat aktiviti pertumbuhan ekonomi masa hadapan yang bernilai tinggi dan mempunyai potensi untuk berkembang pesat sejajar dengan perubahan teknologi. Kerajaan akan terus meningkatkan inisiatif pendigitalan dan penerimgunaan teknologi secara lebih meluas terutamanya dalam kalangan Perusahaan Kecil dan Sederhana (PKS).

5. Di samping itu, bagi merapatkan jurang antara wilayah, pembangunan akan dibawa ke seluruh negara terutamanya negeri yang kurang membangun. Kerajaan akan melaksanakan pemetaan titik tumpuan ekonomi, dengan izin, *economic hot spots*, di setiap negeri. Usaha ini bagi mengenal pasti kawasan luar bandar yang berpotensi sebagai pusat aktiviti ekonomi yang mampan. Bagi memastikan perancangan pembangunan ini lebih holistik dan inklusif, Kementerian telah melaksanakan sesi libat urus bersama semua kerajaan negeri sebagai pendekatan baharu yang diambil dalam merangka Rancangan Malaysia Kedua Belas (RMKe-12).

## NO. SOALAN : 6

6. Ke arah pelaksanaan WKB pada tahun 2021, Kerajaan melalui Belanjawan 2020, telah merangka strategi jangka pendek bagi memastikan pertumbuhan ekonomi berada pada landasan yang kukuh. Antara strategi yang diambil termasuk menjadikan Malaysia sebagai pilihan utama destinasi pelaburan, mengukuhkan kepelbagaian ekonomi dan meningkatkan peluang pekerjaan untuk rakyat Malaysia.

7. Dalam memastikan pengurusan fiskal yang lebih cekap dan berkesan, Kerajaan akan menumpukan kepada perbelanjaan yang lebih produktif yang memberi impak besar kepada pembangunan ekonomi negara. Justeru, Kerajaan mensasarkan untuk mengimbangkan pertumbuhan ekonomi dengan pengukuhan fiskal melalui penetapan sasaran defisit fiskal sebanyak 3.4 peratus kepada KDNK dengan jangkaan pertumbuhan KDNK yang mampan sebanyak 4.7 peratus pada tahun ini dan 4.8 peratus pada tahun hadapan.

8. Bagi memastikan sasaran pembangunan negara tercapai, Kerajaan sedang memperincikan dasar, strategi dan inisiatif yang dilaksanakan di bawah RMKe-12. Kerajaan yakin melalui dasar yang lebih holistik di bawah WKB dan pelaksanaan yang lebih efektif di bawah RMKe-12, pendapatan dan kuasa beli rakyat akan dapat dipertingkatkan bagi membolehkan seluruh rakyat Malaysia mengecapi satu tahap kehidupan yang wajar pada tahun 2030.

Sekian, terima kasih.